
11. aprill 2002 Nr 3 (21)

Läbisõidul peatusega

Esmaspäeval, 11. märtsil kohtus Eesti Vabariigi president Arnold Rüütel
Jõgeva maavalitsuses maakonna omavalitsusjuhtide ja volikogu esi-
meestega. Mõttevahetus oli tõsine ja austatud presidendil tuli kuulata
päris karme sõnu tegelikust olukorrast. 1939. aastal külastas Eesti Vabariigi
esimene president Konstantin Päts Jõgeva linna. Küllap on selle päeva ja
sellega kaasneva õhustiku mäletajaid.

Haigla tulevik

Sotsiaalministri Siiri Oviiri sõidul Jõgevale oli mitmeid kaalukaid põhjusi.
Kõige olulisem neist oli aga Jõgeva haiglaga seonduv problemaatika.
Haiglate süsteemi reformimine pole läinud nii lahedalt, kui alguses
kavandati ja sellest tulenevalt on lõplikult määratlemata ka Jõgeva haigla
saatus. Riik on loomas sihtasutust.

Koostöö

26. märtsil külastas Jõgeva linna Päästeameti peadirektor Mati Raidma.
Mõttevahetuses linnapeaga puudutati olulisi koostöövorme omavalitsuse
ja päästeteenistuse vahel. Linnapea sai tänusõnad öelda Jõgeva komando
meestele, kellega koos kõrvaldati pankrotistunud piimakombinaadi ter-
ritooriumilt ammoniaak. Vana maja põletamine Estakaadi ja Kesk tn vaheli-
sel alal oli tulus mõlemale poolele: linn sai lagunevast objektist lahti,
päästemehed said praktilisi kogemusi.

Kindlustatakse töökoht

Lehtedest on läbi jooksnud, et Jõgeva Tööhõiveamet pakub ümberõpet
tööstusõmblejatele. 15. aprillil algab koolitus. Kursuse lõpetanutele kind-
lustatakse töökoht. Tööhõiveameti juhatajal Anneli Läänel ei ole see
esimene taoline kursus. Seekord on vastutus suurem. Koolituse tulemust
hindab VPU Pukutehdas OY juhtkond.
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Volikogu 21 liikmest osales is-
tungil 19.

Kehtestati detailplaneeringud
Niidu tn 12 ja Kesk tn 9 asuvatele
kruntidele ning Ravila tn 10, 12 ja
14 hoonete maa-alale.

Tunnistati peremehetuteks ehi-
tisteks kauplusehoone asukohaga
Suur tn 46a, elamu ja kuur asukoha-
ga Suur tn 84, elamu ja kuur asu-
kohaga Heina tn 2, elamu ja kuur
asukohaga Vainu tn 13.

Kinnitati Jõgeva linna 2002. aas-

4. märtsi istungil:
1. anti ehitusluba Kesk-Eesti

Ärikeskus aktsiaseltsile;
2. anti kasutusluba kauplusele

asukohaga Tellise tn 1-1;
3. väljastati alkoholi jaemüügi

tegevusluba aktsiaseltsidele Ole-
rex, Mokter, RR Kaubandus, füü-
silisest isikust ettevõtjale Virge
Mitile ja osaühingule Adelgund;

4. kinnitati ettevõtluskonkursi
“JÕGEVA AASTA TEGIJA
2001” komisjoni koosseis;

5. määrati hooldaja 10 isikule;
6. algatati Jõgeva linnas Uus tn

12 asuva krundi detailplaneeringu
koostamine;

7. anti Jõgeva linnas Uus tn 12
krundi detailplaneeringu tingimu-
sed;

8. otsustati linnavara asukoha-

Jõgeva linnavalitsuse märtsikuu istungite materjalid
ga Suur 24, osaline rendileandmine;

9. määrati riigihangete läbivii-
mise eest vastutav ametiisik;

10. kinnitati Jõgeva linna haljas-
tute aastaringsele hooldusele
võtmise riigihanke avatud pakku-
mise kutse dokumendid.

11. märtsi istungil:
1. otsustati osaühingu Jõgeva

Sotsiaalkeskus Elukaar erikont-
rolli aruande läbivaatamine ja osa-
nike koosoleku kokkukutsumine;

2. kinnitati osaühingu SK Vir-
tus 1997-2001 majandusaastate
aruanded.

18. märtsi istungil:
1. otsustati Jõgeva kunstikooli

hoolekogu põhimääruse muutmine
ja hoolekogu moodustamine;

2. muudeti Jõgeva linnavalitsuse
26. mai 2000. a korraldust nr 183;

3. kehtestati tänavakaubanduse
müügipiletite piirhinnad;

4. otsustati tänavakaubanduse
korraldaja leidmiseks konkursi läbi-
viimine;

5. väljastati alkoholi jaemüügi te-
gevusluba aktsiaseltsidele Marike
Kaubandus ja Kajaka Äri;

6. anti kasutusluba Jõgeva linna-
raamatukogu valminud osale, asu-
kohaga Lai tn 4 ja välikaminale koos
varjualusega, asukohaga Suvila tn
2;

7. anti ehitusluba aktsiaseltsile
L-Kompanii;

8. esitati linnavolikogu kantse-
leile kahe Jõgeva linnavolikogu ot-
suse eelnõud;

9. Jõgeva linnas Tallinna mnt 2e
krundi ja Tallinna mnt 2b hoone
ning sellest Tallinna mnt poolse

maa-ala detailplaneeringu vastu-
võtmine ja avaliku väljapaneku kor-
raldamine.

10. määrati hooldaja 7 isikule;
11. lõpetati 2 isiku hooldus;
12. muudeti Jõgeva linnavalitsu-

se 12. novembri 2001. a korraldust
nr 577 “Teenindusmaa ja maakasu-
tuse sihtotstarbe määramine”;

13. kuulati informatsiooni koda-
nike maamaksu tasumisest vabasta-
mise avalduste lahendamise kohta;

14. otsustati linnapea Ants Paju
teenistuslähetusse saatmine Ukrai-
na Vabariiki Vinnitsa oblasti
Hmelniku linna.

REIN TRAKS,
linnasekretär

Jõgeva linnavolikogu 23. istung toimus 7. märtsil 2002
ta eelarve tulude ja kuludega tasa-
kaalus 57,511 mlj krooni. Linna eel-
arvega on võimalik tutvuda lisaks
linna interneti-koduleheküljele ka
linnaraamatukogus ja linnakantse-
leis.

Kinnitati Jõgeva linna koolide
pedagoogide töötasustamise alus-
te, palgaastmete ja palgamäärade
ning hariduskuludeks määratud va-
hendite jaotamise kord.

Otsustati lõpetada osaühingu
SK Virtus tegevus. Tegemist on

1996. aastal linna poolt asutatud
ja seniajani juriidiliselt eksisteeriva,
kuid sisuliselt oma tegevuse lõpe-
tanud äriühinguga. Alates 2000.
aastast haldab hoonet ja korraldab
linnas spordialast tegevust linnava-
litsuse hallatav asutus Spordikes-
kus VIRTUS.

Muudeti volikogu 2. märtsi
2000 määrust nr 6 “Majanduslike
huvide deklaratsioonide hoidja
määramine”. Tulenevalt korrupt-
sioonivastasest seadusest oli mää-

rusega kinnitatud komisjon dekla-
ratsioonide hoidmiseks. Kuna voli-
kogu koosseisus on toimunud muu-
datusi, siis seetõttu tuli muuta ka
nimetatud komisjoni koosseisu.

Päevakorrapunkti “Mitme-
sugust” all kuulati ära ettepanekud
ja informatsioonid ning lepiti kok-
ku volikogu järgmise istungi toimu-
mises.

JAAN JÄRV,
linnavolikogu kantseleijuhataja

Austatud kaaslinlane
Otsi endas, siis leiad kõik         Johann Wolfgang Goethe

Tänase numbri avafoto tegemi-
seks tuli ronida Mustvee mnt 1a
katusele. Sealt avaneb võrratu rahu
õhkav vaade. Meie andmetel on
sealpool raudteed 181 elumaja ja
seal elab 776 inimest. Kui võtta
aluseks linna registreeritute arv
6270, siis on sealpool raudteed
12,4% linna elanikest.

Näiteks Tähe tänaval on 11 maja
ja seal on registreeritud 1008 ini-
mest. Tähe tänaval suurtes paneel-
majades elavate inimeste ja madal-
hoonestusega elamutes elavate ini-
meste elulaadis on suur erinevus.
Olles oma aias, oma maa küljes kin-
ni, on inimese jaoks rütm ja kalen-
der hoopis teised kui paneel-

majades elavatel inimestel. Kodu
mõiste seondub ka tänavaga, kus
Sinu elupaik asub, ja linnaga, kus
see tänav asub. Kõigile siin linnas
elavatele inimestele on see kodu-
linn. Kui muutuvad kaunimaks ma-
jaümbrused ja majad üle raudtee,
siis lisab see värskust ja värvi. See
tõmbab oma linnas jalutajaid vaa-
tama. Kui kõigile on kallis see kau-
nis, mis linnas on, siis me hoiame
seda. See on meie oma. Mõtlen sel-
lele rahu õhkavale ja mõtlen ärevu-
sega järgmisel aastal 17 linna
projekti raames sinna kanalisat-
siooni- ja veetrasside ehitamisele.
Selle projekti teokstegemine annab
sellele linnaosale uue mõõtme ja

väärtuse. Sellele tuleb juba praegu
mõelda ja ennast ette valmistada.

Hea meel on sellest, et on kind-
laid märke selle kohta, et üle raudtee
hakkab elu muutuma. Tööstuspiir-
kond areneb omasoodu. Linnapäe-
vadeks peaks olema Toomas Vahu-
ril raudteejaamas avatud kauplus.
Jõe tänava poes peaks saama leiba
ja kohvikus keha kinnitada. Jaama
tänava osmikud saavad koristatud.

Eelmisel neljapäeval kogunesid
gümnaasiumi vanemad, kelle poi-
sid-tüdrukud 1. septembril güm-
naasiumi esimesse klassi lähevad.
Aulas vaatas seda kohtumist tä-
helepanelikult Alo Mattiisen, maa-
lituna Ilmar Kruusamäe poolt.

Roosi tänaval, kodus, kus teatakse
ja  mäletatakse Alot kõige rohkem,
põleb Alo emal küünal ja kõik on
nii, nagu oleks Alo äsja ära Tallinna
sõitnud. See ainult näib nii, sest
tänavu koguneti juba kuues kord
Alo Mälestuspäevadele.

Kevad läheneb, aedades löövad
õitsele lilled. Tihane hakkab mõist-
ma, et tema asemel tulevad hoopis
huvitavamad laulikud. Ja ööbikul
tuleb Eurovisiooni lauluvõistluste
ajal kaitsta oma kohta laulikute
seas.

ANTS PAJU,
linnapea
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Kahekümne viies kuld

Spordikeskuses Virtus äsja lõppenud XXX Eesti meistrivõistlused judos
näitasid kätte, et Indrek Pertelson (pildil), Aleksei ja Dmitri Budõlin on
vaieldamatud liidrid. Indrek Pertelsonile riputati kaela 25. Eesti meistri-
võistluste kuldmedal.

Esimene medal

Oma meeste panus

Usun, et Saialille poe kliendid olid meeldivalt üllatunud, kui pood lõpuks
keldrist välja kolis. Küsimusele, palju tuli investeerida, vastas Ants Prii:
50 000 iga töökoha kohta. Esimene kuu näitas kätte, et ettevõtmine läks
täie ette, klientide arv on suurenenud ja siit ka läbimüük. Töötingimused
paranesid, kliendi teenindamine paranes. Kolm aastat tagasi olla Ants
Prii mõlgutanud mõtteid igasugune tegevus Jõgeva lõpetada. Praegu ei ole
selliseid kurbi mõtteid mehe peas. On märke, mille järgi võib otsustada,
et elu läheb ka Jõgeval huvitavamaks. Ants Priil on idee minna tagasi tei-
sele poole raudteed ja taastada hooned aadressil Jaama tn 4 ja 4b. Läbi-
rääkimised nende kruntide ostmise asjus on lõppenud. Lobudikud saavad
koristatud ja Ants Prii sõnutsi on tal mõne aasta pärast selle kandi elanikele
meeldiv üllatus.

Sisseelamise aasta

Margus Kallo, Ühisgümnaasiumi abiturient. Esimene hõbemedal äsja
Jõgeval toimunud Eesti meistrivõistlustelt judos. Õnnitleme!

Esmaspäevasel linnavalitsuse istungil kinnitati 2002-2005 aastani Jõgeva
linna haljastute aastaringse hoolduse konkursi võitja. Selleks osutus AS
Jõgeva Elamu. Konkursil osales viis firmat, kolm neist tunnistati konkursi
tingimustele vastavaks. Võitja määramisel võeti aluseks hooldustööde
pakkumishind. ASil Jõgeva Elamu oli see summa 1 297 906 krooni, ASil
Vare Tallinnast 1 520 936 krooni ja OÜ-l Riisom (Jõgeva) 1 679 765 krooni.
 Kokkuvõttes võib öelda, et hr Roman Babtšenko (fotol) on aasta jooksul
AS Jõgeva Elamu tegevjuhina linna ellu sisse elanud, osanud objektiivselt
lugeda linna eelarvet ja hinnanud tegelikkust reaalselt.
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Jõgeva linnavolikogu koalitsioon täna
Teadaolevalt on Jõgeva linna-

volikogus esindatud valimisni-
mekirjades olevad saadikud
moodustanud neli fraktsiooni
— Isamaaliit 7 kohta, Oma Linn
4 kohta, Reformierakond 4 koh-
ta, Rahvaliit 4 kohta, 2 volikogu
liiget ei kuulu fraktsioonides-
se.

Fraktsioonid Isamaaliit, Oma
Linn ja Reformierakond on moo-
dustanud koalitsiooni, mille ees-
märgiks on võimalikest valikutest
kõige tulemuslikumalt juhtida Jõ-
geva linna.

Koalitsiooni koosolekutel aruta-
takse läbi ja kujundatakse välja üht-
sed seisukohad linna elu puuduta-
vates küsimustes. Viimastel koos-

olekutel on olnud peateemaks linna
2002. a eelarve. Põhjalik ja pingeli-
ne töö eelarve küsimustega ning te-
gelike võimaluste selgeksrääkimine
võimaldas linna 2002. aasta eelarve
märtsikuu linnavolikogu istungil
vastu võtta harvaesinevalt üks-
meelselt — 16 poolthäälega, kus-
juures vastu ega erapooletult ei
hääletanud ükski volikogu liige.
Samas peab tõdema, et soovid ja
tahtmised on alati suuremad, kui
seda võimaldab linna tegelik raha-
kott.

Hetkel on koalitsioonis arutelul
teemad, mis haakuvad linna arengu
ja eelarve täitmise küsimustega.

Viimasel koosolekul kohtuti ehi-
tusettevõtjatega ja arutati ehitus-

hangete läbiviimise küsimusi. Ees-
märgiks oli saada teada, kuidas
efektiivsemalt ja kvaliteetsemalt
korraldada ehitushankeid linnas.
Ehitajate poolt tuli nii mõnigi aru-
kas mõte, mida saab kasutada juba
nii praeguste hangete korraldamisel
kui ka järgnevate tööde planeeri-
misel. Kindlasti tuleb tulevikus
ühtlasemalt jagada ehitushanked
aasta peale laiali, mis võimaldab
paremini kasutada ehitajate jõudu
ja hoiab kokku linna raha.

Järgnevatel koalitsiooni koosole-
kutel on teemadeks linna arengu-
kava ja üldplaneering ning nendega
seonduvad küsimused.

Sügisel seisavad ees kohalike
omavalitsuste valimised, mis tõo-

tavad tulla Jõgeval tulised. Jõudu
on kogunud nii mõnigi poliitiline
erakond, mis senini ei ole Jõgeva
linna poliitilisel maastikul olnud
aktiivne ja esindatud linnavoliko-
gus. Ettevalmistustöö on käivita-
nud tänased tegijad.

Soovin kõigile linnakodanikele
aktiivset kaasalöömist sügisestel
valimistel ja arukaid otsuseid vali-
kute tegemisel, sest ainult nii on
võimalik tänapäevaselt viia edasi
Jõgeva linna arengut.

KALLE PINT,
fraktsiooni Reformierakond

esimees,
linnavolikogu koalitsiooni juht

Oma Linna keerulised valikud
Jõgeva linnavolikogu fraktsioon

Oma Linn pole rahul Riigikogus 27.
märtsil vastu võetud valimisseadu-
sega, mis lubab kohalikesse voli-
kogudesse kandideerida vaid era-
kondade nimekirjades või üksik-
kandidaatidena.

1999. aastal kohalike valimiste
eel moodustati Jõgeval valimisliit
Oma Linn, millega ühinesid  ette-
võtjad, haritlased, riigiametnikud,
pensionärid ja  teiste eluvaldkon-
dade esindajad. Valimiste tulemu-
sena sai Oma Linn linnavolikogus
kahekümne ühest saadikukohast
viis mandaati, mistõttu avanes või-
malus osaleda valitsuskoalitsioonis
ja viia ellu eesmärke, mis püstitati
valimisprogrammis.

Koalitsioonikokkuleppe koha-
selt kuuluvad valimisliidule juhti-

vad kohad nii linnavolikogus kui
ka linnavalitsuses.

Valimisliidu Oma Linn jaoks on
olnud  esiplaanil Jõgeva linna  ma-
janduse areng, mitmekesine hari-
dus- ja kultuurielu, turvalisus, linna
heakord. Koostöös koalitsiooni-
partnerite Isamaliidu ja Reformiera-
konnaga teostusid sellised suur-
projektid nagu Jõgeva reoveepu-
hasti ehitamine ja kultuurikeskuse
renoveerimine, linna koolimajade
remontimine, linnaraamatukogu ja
avaliku internetipunkti laiendami-
ne jne. Oleme veendunud, et selliste
ettevõtmiste täideviimiseks on olu-
line pealehakkamine, linna koda-
nike huvidega arvestamine, mitte
aga kuuluvus  erakonda.

Tahaksime oma valijate huve
kaitsta ka sel sügisel valitavas voli-

kogus. Pealegi on teoksil  mitmed
mõtted ja plaanid linna arengu ja
elanike heaolu huvides. Paraku
muutub selline tegevus nüüd märk-
sa keerulisemaks. Riigikogus vastu
võetud uue valimisseaduse eesmär-
giks on võimaldada kindlustada
suurtel erakondadel võimuposit-
sioonid ka kohalikes volikogudes.
Aktiivsetele inimestele, kes ei soovi
end siduda erakonnaga, kuid taha-
vad paikkonna probleemide lahen-
damisele nõu ja jõuga  kaasa aidata,
tekivad nüüd kohaliku võimu juur-
de pääsemiseks tõsised tõkked.
Kas siis tõesti selleks, et kaitsta
elanike  huve oma piirkonnas, peab
end siduma  erakonnaga, nagu seda
nõuti lähiminevikus? Oma Linna
esindajate arvates on igatahes pri-
maarne tarkus, eetilisus ja vastutus-

tunne.
Oponeeriksime  nendega, kes

väidavad, et  valimisliitude saadi-
kutel on kerge kõrvale hiilida vali-
jatele antud lubadustest. Valimis-
liidud on seotud eesmärkide ja ko-
hustustega, mis on kirjas valimis-
programmides. Kõige karmimaiks
kohtunikeks on meile aga  valijad.

Jääme lootma, et  president Ar-
nold Rüütel jätab inimeste tege-
vusvabadust piirava seaduse välja
kuulutamata. Kui juhtub vastupi-
di, määratleb valimisliidu Oma
Linn liige ise oma poliitilised eelis-
tused, lähtudes oma maailmavaa-
test ja tõekspidamistest. Igatahes
ei jäta Jõgeva linna areng meid üks-
kõikseks ka tulevikus.

Kaido Lehtla
Oma Linn fraktsiooni esimees

Üks kristlik kirjanik Fanny de
Sievers on lausunud: “Issand, ära
lase mind kunagi unustada, et kõik
teadmine on tühi, kui seal ei ole te-
gu ja et kõik tegu on tühi, kui seal
ei ole armastust. Ja et kõik armas-
tus on õõnes, kui ta ei seo mind
endaga, teistega ja Sinuga.”

Viimase koosseisu saadikuna lin-
navolikogus olen pisut aimdust
saanud nii kolleegide, Isamaaliidu
fraktsiooni püüdlustest kui koalit-
siooni liikmete püüdlustest tervi-
kuna.

Märka, mis on sündimas
Mõistagi, kirikuõpetajana mõt-

len oma koguduse heaolule. Mui-
dugi, kitsamalt võttes on see maja
kristluse päralt, ent mitte ainult.
Siin toimuvad kontserdid, ristimi-
sed, laulatused, matused või toi-
mub mingi üritus linna- ja valla-
päevade raames. Sellistel puhkudel
sisenevad tihtilugu sellesse majja
ka need, kes ei ole koguduse liik-
med.

Küllap koolijuht seisab kooli
eest, ilmselt ajaloolane tahab kaitsta
ajaloolist pärandit; nähtavasti arst

on mures haigla saatuse pärast jne.
Siit võib justkui järeldada, et igal
volikogu ja linnavalitsuse liikmel
on mõnes mõttes ka oma huvid
mängus. Kuid kui hakata järele
mõtlema, siis ega see polegi nii väga
ainult üksikute inimeste heaolu.
Kõik see asetub linna heaolu kui
terviku hulka — kool on ju eelkõige
laste ja nende õpetajate päralt. Ka
kirikumaja ei ehitam ma endale,
samuti pole näiteks arstile endale
vaja paremat haiglat. Lihtsalt pa-
ratamatult on oma “pere” mured
meile kõige rohkem tuntud ja lähe-
malt võtta. Kuid samas, ja seda ta-
han rõhutada, püütakse siin vaa-
data linna kui terviku peale oma
rõõmudes ja muredes. Ja nähakse,
kui kuskil “naaberperes” on ras-
kused suuremad kui seal, kust ise
tullakse. Sellistel puhkudel ollakse
valmis need niinimetatud oma
huvid teisejärguliseks lükkama, ka
erakonna huvid. Seda koguni nõn-
da, et valutatakse väga südant teis-
te pärast ja vaadatakse, kuidas
vähegi aidata saab.

Paljud asjad on seotud rahadega
ja ma näen, kui kitsalt seda siin on,
ent kui suured on tegelikult vajadu-
sed meie linnas. Ja nii püütakse
reastada suurimad valupunktid ja
neid leevendada, ent kõigile siiski
ei jagu ja keegi siin ei naera seejuures
kahjurõõmsalt. Lisaks püütakse
otsida toetusi linna jaoks väljast-
poolt, olgu siis vabariigi valitsu-
sest, fondidest või välisinvesto-
ritelt.

Minu meelest on linnapildis
paljugi muutunud — on see siis
kultuurimaja, nägusamaks muutu-
nud koolimajad, veepuhastusjaam,
kirikumaja, Jehoova tunnistajate
kuningriigisaal, skulptuur Linna
Hea Vaim, Betti Alveri maja.
Kesklinnas valmib säästumarket.
Ega kavadki väiksemad ole, mõt-
leme näiteks Virtuse juurde ehi-
tatavale hostelikompleksile. Mis
puudutab kirikut, siis ei saa siin-
kohal meenutamata jätta seda
kaunist hetke, kui eelmisel suvel
Rein Mõtsa ja Arvi Tammeli ühise
abiga sai kiriku katus korda. Ivar
Toming toetas aia ehitamist. Kõige
suurem tänu kuulub Maido Mägile
ja tema töökatele meestele, kes kõik

tööd on seni südamega teinud.
Nende esimeste hea tahe on avanud
tee. Linnapäevadel on kavandatud
tänada neid, kes on toetanud kolme
vitraažakna valmimist, kõik Robert
Suvi näputöö. See on kodune hea
toetus.

Kuid ega ainult linna välimuse
tasandil kõike ei vaadelda, palju on
pead murtud selliste probleemide
peale nagu töötus, vaba aja sisusta-
mise võimalused, kuritegevus, vae-
suse piiril elamine, maksumäärad...
Kõigest ei ole võimalik kirjutada,
võtan näiteks vaid töötuse. Kuigi
siit linnast on töökohti kadunud ja
keegi selle üle ei rõõmusta, pole
kõik veel kadunud, samas tekib ja
tekitatakse ka uusi töökohti — olgu
siin juba nimetatud säästumarket,
tööjõudu vajatakse peagi juurde ka
Jõgeva Rõivas ja kuuldavasti nii
mõneski kohas veel. Minu küsimus
kogu selle jutu peale on: kas me
linnarahvana oskame näha ja
hinnata seda panust, mida annavad
poliitikud, olgu siis kohaliku võimu
tasandil, või oskame ainult kiruda.
Ja teisalt, kui eesotsas pingutatak-
se, siis kas teevad seda ka need,
kes esimeste poole vaatavad. Vahel
mulle tundub, et hoopiski linna-
rahva seas on palju käegalööjaid,
justkui Jõgevast ei saaks iial midagi
head võrsuda. Saab, kui me seda
vaid tahame. Ja mida rohkem meid
seejuures on, seda reaalsem on
teostus. Kui me ka iseendale pare-
mat homset ei vaja, siis paljudel
meist on ju järeltulijad, vahest siis
nende jaoks peaksime ennast
kokku võtma sellel muidu küllalt
raskel ajal. Üks mõttetark on öel-
nud: “See, kes tänasega rahul pole,
õppigu sepitsema paremat hom-
set.”

Kuna sellel aastal aprill on üles-
tõusmispühade kuu, siis peaks
olema meil just see hingeline sei-
sund, et üles otsida, äratada lahen-
dusi, ühiselt tunda tehtust siirast
rõõmu. Kui me oleme aga lahti
saanud ükskõiksusest, siis hoiame
tehtut oma kodulinnas ja kodus.

RENE ALBERI,
EELK Jõgeva koguduse õpetaja

Isamaaliidu fraktsiooni liige
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Lapsed meie seast
Viimasel ajal on kerkinud esile

hulgaliselt  probleeme seoses õpi-
laste käitumise ja kooliskäimisega,
mistõttu koolid on pöördunud
omavalitsuse poole sooviga saada
abi nende lahendamisel.

Probleemideks on koolikohus-
tuse mittetäitmine, hulkumine, eba-
õpilaslik käitumine: õpetaja korral-
duste mittetäitmine, kaasõpilaste
segamine tunni ajal ja kiusamine
vahetunnis.

Kes on need lapsed? Need on
lapsed meie seast. Need on noored
inimesed vanuses kaksteist kuni
kuusteist aastat.

Kust on saanud probleemid al-
guse?

Kas uus probleem kuhjub  eel-
mise peale, ilma et leitaks lahen-

dusi?
Kas on need pahed meie lastele

sündides kaasa antud?
Kes vajab abi?
• Kas õpetaja, et ta saaks sega-

matult anda ainetunde?
• Kas klassijuhataja, et ta ei peaks

muret tundma, et tema klassis on
“paharet”?  Talle on oluline, et kõik
lapsed oleksid eeskujulikud  ja
klassiväliste ürituste korraldamine
ei tooks ootamatusi.

• Kas kaasõpilased, et nende õp-
petöö ei oleks häiritud ning vahe-
tunnid mööduksid turvaliselt?

• Kas lapsevanemad,  et kodus
valitseks rahu?

• Või siiski need samad noored
inimesed, kelle ümber on hulgaliselt
probleeme?

 Ilmselt seda küsimust ei olegi
võimalik üheselt lahendada. On ju
õige, et abi vajavad kõik. Raskem
küsimus on hoopis see, kuidas seda
kõigile osutada, kust peale hakata.

Kõikide erinevate võimaluste
seas on üheks välja pakutud varian-
diks käitumisraskustega ning prob-
leemsete laste paigutamine eritingi-
musi vajavate õpilaste kooli.

• Kas see on lahendus?
• Kas on see põgenemine prob-

leemide eest, mitte nende lahenda-
mine?

• Kas me õpetame oma lapsi,
kuidas käituda probleemsete klas-
sikaaslastega, kas me ise saame
neid aidata ja kas me seda üldse ta-
hame, on see vajalik?

• Kas me õpetame oma lapsi

edaspidises elus toime tulema?
Noor inimene lõpetab kooli ja

astub ellu. Ka edaspidi, nii töökaas-
lastega kui naabritega suheldes tu-
leb neil kokku puutuda probleem-
sete inimestega.

• Kuidas siis toime tulla?
Need probleemsed lapsed on

meie seas, nad jäävadki siia. Kellelgi
ei ole õigust ja võimu neid “isolee-
rida”, “ära saata”, “kuhugi paigu-
tada”.

Mida me ise saaksime oma laste
heaks teha? Alustame lihtsatest
asjadest — tõestame oma lastele,
et me hoolime neist.

VILVE VEND,
lastekaitsespetsialist

Tänavuse aasta tegemistest
Kõik me kasutame liiklemi-

seks tänavaid. Millise mulje nad
meile jätavad,  sõltub paljudest
asjaoludest. Üheks olulisemaks
mõõtmise kriteeriumiks on sõi-
detavus.

Alanud kevad on lume sulades
toonud eriti teravalt esile trööstitu
pildi meie linna tänavatest.  Üks
meie tuiksoontest, Aia tänav, sobib
viimasel ajal liiklemiseks pigem
maasturitele kui tavasõidukitele.
Sama lugu on Jaama tänava  Must-
vee mnt ja B. Alveri tn vahelise
lõiguga. Siin ei aita enam paikami-
ne, vaid tuleb ehitada uus kate ja
paigaldada eelnevalt kõik vajalikud
teealused kommunikatsioonid.
Oleme seadnud endale ülesandeks
käesoleva aasta suvel   renoveerida
osaliselt mõlemad tänavad. Val-
minud on projekt Jaama tänava osa
kohta Mustvee maanteest kuni
teraviljahoidlani ja koostamisel on
projekt Aia tn kohta lõigus Lai tn
ristmikust kuni kaubahallini.  Selles
osas paigaldatakse suvel ka kanali-
satsiooni- ja sadevete kanalisat-
siooni trassid. Oleme pidanud läbi-
rääkimisi ka ASi Jõgeva Soojus uue
omaniku ASi Eraküte juhtkonnaga,
et samal ajal vahetataks antud lõigus

ka amortiseerunud soojatorus-
tikud. Pärast nende tööde teosta-
mist paigaldatakse tänavale uus ka-
te.

Koolilaste toitlustamise tee-
mal on viimastel aastatel palju
juttu tehtud. Karmistunud ees-
kirjad nõuavad laste toitlus-
tamise ümberkorraldamist pea
kõigis vanemates koolihoone-
tes. Eelmise aasta kevadest on
probleemiga Jõgeva koolides
tõsisemalt tegelenud nii linna-
valitsus kui ka koolijuhid. Oleme
kaalunud mitmeid variante. Möö-
dunud aastal soovitati koolides
kasutada jaotusköögi põhimõtet.
Meil oleks see eeldanud toidu val-
mistamist ühisgümnaasiumi köögis
kui suurema ruumipinnaga köögis
ning gümnaasiumi köögist oleks
saanud vastuvõtuköök, kuhu toit
tuuakse termostega. Linnavalitsus
palus esitada kahel  firmal hinna-
pakkumise jaotusköögi ja vastu-
võtuköögi seadmete muretsemi-
seks.

Töö käigus külastasime  teisi
koolisööklaid ning omandasime
uusi kogemusi. Selgus, et jaotus-
köögi eelis väheneb, kui koolis on
sööjaid üle 400. Gümnaasiumis

õppivast 995 lapsest sööb üle 700
lapse ja ühisgümnaasiumis õp-
pivast 716 lapsest  umbes 500 last.
Meil ei teki kokkuhoidu ka   perso-
nali vähendamisest, sest  töötajaid
on niigi mõlemas koolis mini-
maalselt. Kaheldav on  samuti
elektrienergia kokkuhoid, sest
jaotusköök vajab suuremaid ning
energiamahukamaid seadmeid.
Lapsed vajavad ju toitu mõlemas
koolis üheaegselt. Võttes  firmadelt
uued pakkumised mõlema köögi
täielikuks väljaehitamiseks, selgus
lisaks veel tõsiasi, et kahele meie
koolile sobivate köögiseadmete
hind on oluliselt väiksem kui jao-
tusköögi puhul.

Kui esialgu oli meil  suvel kavas
ainult  korrastada köögid, siis nüüd
otsime võimalust remontida köö-
gid ja paigaldada kohe ka va-
jaminevad uued seadmed. Antud
probleemi lahendamine võtaks
koolijuhtidelt ühe tõsise mure vä-
hemaks.

Kas koolid üldse peavad te-
gelema laste toitlustamisega?
Lahendus võikski edaspidi olla
köökide rendile andmises toitlus-
tusfirmale. Kõigepealt peame tege-
ma aga köögid korda.

Tegelikult on huvilisi, kes ta-
haksid toitlustamist korraldada,  ka
praegu. Aga mis saab toidu hin-
nast? Koolitoidu hinnaks on meil
praegu  8 krooni. Sellise hinnaga
saab toitu pakkuda ainult tin-
gimusel, et kool tasub omalt poolt
kõik kommunaalkulud: elektri, vee,
kanalisatsiooni ja kütte eest.
Pakutav toidu  hind moodustub
tooraine hinnast  ja  kokkade pal-
gast.

Külastasime Tartus ühte 600
õppuriga  kooli, kus  toitlustaja on
kehtestanud toidu hinnaks 14
krooni ning seetõttu on sööjaid
ainult 150. Mis teed me edasi lähe-
me? Lõpliku otsuse teeb volikogu,
sest köökide väljaehitus vajab
täiendavaid rahalisi vahendeid.
Kutsuks koolilaste toitlustamise
teemal sõna võtma ka lapsevane-
maid.

Põhjalikku uuendamist vaja-
vad ka lastepäevakodude köö-
gid, mille olukorrast teeme jut-
tu edaspidi.

VIKTOR SVJATÕŠEV,
abilinnapea

Koostöös kujuneb usaldus
Usalduse võitmine on pikk ja keeruline protsess, eriti kinnistute hool-

damise valdkonnas. Nagu on näidanud Tallinna praktika, kulub usalduse
tekkimisele 1-3 aastat, see on toimunud eeskujuliku teenindamise, majade
ühissüsteemide moderniseerimise, majade nähtavate osade remondi ja
tehtud investeeringute tagasiteenimise kaudu. Alles 5-6 aasta möödudes
hakati suhtuma kinnistute hooldajatesse usalduse ja arusaamisega.

Meie põhjanaabritel soomlastel on usaldus arenenud niivõrd, et ma-
javalitsejal on niinimetatud “0” võti, mis sobib nii maja ühiste ruumide
kui ka omanike korterite ustele, ning see on õigustatud avariide ja era-
korraliste situatsioonide puhul.

Asutuse ostu momendist on läbi viidud suur töö:
— kõigile meie teenustele on arvestatud täpsed hinnad;
— on läbi viidud majade üldkoosolekud, kus iga maja kohta on koos-

tatud ja kinnitatud majanduskavad;
— käivitatud on uus programm, mille tulemusel kõik majandustegevuse

kulud on võimalik arvestada iga maja kohta eraldi;
— enamuses majades on valitud majavanemad.
Majavanemate valimised andsid juba esimesi tulemusi. Näiteks teosta-

tud remonttööde akti allkirjastamisel majavanema poolt avastati vigu,
kuid tegemist oli pisiveaga, mis koheselt ka likvideeriti. Eriti tahaks nime-
tada aktiivsemaid majavanemaid: Tähe 8 — Heli Kleemann, Tähe 12 —
Galina Volkova, Kivi 3 — Elmar Sepp.

Jätame kõrvale majanduskava vaieldamatu tähtsuse ja pöörame oma
tähelepanu mitte vähemtähtsatele aspektidele. Meie arvates on väga tähtis
moment usalduse vaatenurgast majanõukogu valimine, sest remondi tege-
mise otsustamine erinevate pakkumiste hulgast peab olema maksimaalselt
avatud. Ainult sel juhul saavad usalduse haprad kasvud viljaka pinnase
edasiseks kasvamiseks.

Olen veendunud, et omades positiivset (ka vigade, mis pole vähemtähtis)
kogemust, suudame me kasvatada väikesest algest tugeva ja vastupidava
usaldusepuu. Selleks, et hoolitseda usaldusepuu väikeste kasvude eest,
teeme me tööd nii oma klientidega kui ka iseendaga.

Näiteks tänavustel majade koosolekutel on otsustatud, et katused vahe-
tatakse Kivi tn 1 ja 5 ; Mustvee mnt 1a; Rohu tn 4 ja 6; Tähe tn 4. Kivi
tn 3 ja 4 vahetatakse aga katuse madalam osa.

Eriti tahaks käsitleda paljudele valusat teemat — soojussõlmed ja
soojaarvestid, mis paigaldati majadesse 1995. a. Selle teema kohta on
erinevaid arvamusi. Meie arvates tõi nende seadmete paigaldamine ela-
mutele kahtlemata kasu. Kahjuks majaelanike arvamust ei küsitud, mis
lõpuks tõi kaasa lahkarvamused. Jõgeva linnavalitsus ja aktsiaselts Jõgeva
Elamu on ühiselt otsinud sellele valuküsimusele lahendust. Antud hetkel
ei olnud volikogu meie pakkumisega nõus. Vaatamata sellele, et volikogu
linnamajanduse-, tarbijakaitse- ning rahanduse- ja arengukomisjonid
toetasid seda ettepanekut. Aktsiaselts Jõgeva Elamu tegi ettepaneku soo-
jussõlmede ja -arvestite laenu tagasimaksmise graafiku muutmiseks ja pi-
kendamiseks. Meie poolt pakutud graafik võimaldab maksta laenu ja
teostada majades plaanilisi hädavajalikke töid. Lootsime, et selline graafik
sobib linnale ja korteriomanikele. Nüüd oleme taas jäetud üksi otsima
lahendusi. Olen aga veendunud, et see tüliõun on vaja likvideerida.

Kodukord on samuti üks majaelu tähtis osa. Paljud on küsinud, et mil-
leks seda vaja on? Me püüdsime koondada ühte dokumenti kõik korteri-
omanike õigused ja kohustused, mis on vajalikud majas normaalse elukor-
ralduse tagamiseks, võttes aluseks erinevad õigusaktid, hea tava ning
pakkusime korteriomanikele võimalust lisada sinna juurde omapoolsed
ettepanekud. Kliendid said lisada muudatusi, mis sobiksid konkreetsele
majale. Püüdkem ausalt vastata küsimusele: “Kui mitu korda me oleme
lugenud seadusi, mis reguleerivad meie elu?”. Kuid seaduse mittetundmine
ei vabasta vastutusest. Loodan, et kodukord aitab kaasa korteriomanike
teadlikkuse kasvule ja on kõigile täitmiseks, kuna on vastu võetud
korteriomanike enamuse poolt.

Loodan, et pikkamisi hakatakse mõistma, et palju meie ümber oleneb
meist endist. Eriti aga kõik küsimused, mis on seotud elamise ja olemisega.

Parimate soovidega ja valmidusega koostööd teha
ROMAN BABTŠENKO,
AS Jõgeva Elamu juhataja

Aasta Tegija 2001
Tuletame ettevõtjatele meelde, et kuni 25. aprillini saab esitada avaldusi

osalemaks konkursil “Jõgeva Aasta Tegija 2001”. Konkursi eesmärgiks
on välja selgitada 2001. aasta edukad Jõgeva linna ettevõtjad ning neid
tunnustada ja tänada.

Eelmises linnalehes avaldatud konkursi tingimustesse viisime sisse
muudatuse. Kui algselt võis konkursil osaleda ettevõtja, kellel seisuga
31.12.2001.a puudusid maksuvõlgnevused või olid need ajatatud, siis
nüüd saavad osaleda ka ettevõtjad, kelle maksuvõlgnevused aastalõpu
seisuga ei ületa 400 krooni. Kuna konkurss sellisel kujul on esmakordne
ning tingimused ei olnud ettevõtjatele enne aasta lõppu teada, siis teeme
seekord sellise möönduse.

Konkursi tingimused koos avalduse blanketiga on üleval internetis Jõ-
geva linna koduleheküljel (www.jogevalv.ee). Samuti on  neid  võimalik
saada linnavalitsusest sekretäri või majandusspetsialisti käest.

AIME RÜNDVA,
majandusspetsialist

Kultuuriraha aastal 2002
Hea meel on tõdeda, et Jõgeva

linnas on hakkajaid inimesi, kes
soovivad tegutseda kultuurivallas.
Ja rõõm on sellegi üle, et poliitikud
Jõgeva linnavolikogus hindavad
tublisid kultuuriinimesi, eraldades
linna eelarvest neile tegutsemiseks
raha.

Juba septembris laekusid Jõgeva
linnavalitsusele erinevatelt mitte-
tulundusühingutelt, seltsingutelt ja
projektijuhtidelt taotlused 2002.
aasta eelarveks. 8. märtsil 2002
Jõgeva linnavolikogu otsuses nr 16
on tulude poolel kultuuriasutustelt
laekuvat omatulu 325 000 krooni
ja kulude poolel kultuuri real sum-
ma 2 926 800 krooni, mis jaguneb
protsentuaalselt Jõgeva kultuuri-
keskuse, Jõgeva linnaraamatukogu,
Jõgeva maakonna keskraamatu-
kogu ja tegevustoetuste vahel (vt
kõrvalolevat joonist).

Tegevustoetused (joonisel 8,1%)
jagunevad omakorda kaheks: Jõ-
geva linna aasta kunstiostuks ja
toetusteks projektidele ning kol-
lektiividele.

Aasta kunstiostuks ette nähtud
summa  suurenes võrreldes eelmise
aastaga 10 000 kroonilt 20 000
kroonile.

25. märtsil olid linnavalitsuses

koos Jõgeval tegutsevate kollektii-
vide juhid, kes taotlesid linna eel-
arvest toetust. Linnavalitsuse-
poolsetest ettepanekutest ja arut-
elust tegevjuhtidega sündis järg-
mine skeem tegevustoetuste jaota-
miseks sellel aastal:

projektitoetused 120 000.-,
MTÜ ja kollektiivide toetused 49
000.-, professionaalse muusika
toetus 19 000.-, muu 30 700.-.

Kollektiivide toetused jagunesid
järgmiselt: Jõgeva linna puhkpilli-
orkester, Jõgeva meeskoor Mehis
ja folklooriselts Jõgevahe Pere 10
000.-, segarahvatantsurühm Kaa-
ratsim 8000.-, Jõgeva Linna Teater
ja Betti Alveri Fond 4000.-, Jõgeva
kunstiühing 2000.- ja Jõgeva õpe-
tajate-pensionäride klubi Meenu-
tus 1000.-.

Projektitoetuse taotlusi laekus
kokku 20 ja nendest otsustati toe-
tada 14. Suuremad sündmused nagu
Eesti Vabariigi 84. aastapäev ja Alo
Mattiisenile pühendatud muusika-
päevad on juba toimunud ning Jõ-
geva linnapäevad, festival “Helisev
suveöö”, II EP — kunstifestival,
projekt “Jälle kooli”, Jõgeva linna
õpetajate ja kultuuritöötajate päev,
Betti Alverile pühendatud luule-
päevad “Tähetund” ja uue aasta

vastuvõtmine saavad toimuma ka
sellel aastal. Samuti on meid kõiki
ootamas suur hulk teisi kultuuri-
sündmusi kultuurikeskuse, linna-
raamatukogu ja koolide eestveda-
misel.

Tänan väsimatuid projektiveda-

jaid!
Palju uusi ideid, jaksu ja koos-

tööd edaspidiseks soovides
HELE TALLINN,

kultuuritöö peaspetsialist

Märka!
Eelmises numbris (7. märtsil 2002) kirjutises pealkirjaga “Kuidas

me suhtume” oli kirjas, et Jõgeva valmistub majade värvimiseks.
Linna arhitekt Anne Örd ütles, et esmalt püüame neile, kes seda
soovivad, koostada maja värvipassi. Kas ettepanek ei tundunud
ahvatlevana või puudub lihtsalt suhe sellisesse ettepanekusse?
Seda ei tahaks uskuda! Ei taha uskuda, et väljakäidud mõte oli
kurtidele kõrvadele. Ootame arvamusi, küsimusi, ettepanekuid.
Ootame neid, kes tahavad majadele värvipassi.
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Varsti valmis

Eestikeskne

Kesk-Eesti Ärikeskus laieneb

Jõgeva linna sport 2002
Jõgeva linnavolikogu poolt 7.

märtsil kinnitatud eelarves on spor-
dikulude real 2899,8  tuhat krooni,
sellest investeeringuteks 1700,0
tuhat krooni, millest omakorda
1500,0 tuhat krooni on mõeldud
spordikeskuse Virtus majutuse re-
noveerimiseks hosteli tasemele,
200,0 tuhat krooni Jõgeva linnas
olemasolevate spordiväljakute
renoveerimiseks ja kaasaegse rull-
uisu- ning  rularambi väljaehitami-
seks.

Investeering hostelli lahendab
linna ammuse majutusprobleemi ja
parandab spordikeskuses Virtus
pakutavate teenuste kvaliteeti.
Olemasolevate spordiväljakute
renoveerimisega paranevad nii
noorte kui ka täiskasvanute vaba

aja veetmise võimalused.
Spordikeskuse Virtus 2002. aas-

ta eelarve on 864,8 tuhat krooni ja
planeeritav omatulu 774,8 tuhat
krooni.

Jõgeva linnas tegelevad noorte
ja täiskasvanute spordiga 14 klubi
ning noori on klubides üle 250, li-
saks ringid ja treeninggrupid koo-
lides.

Toetus eelarvest spordiklubidele
ja ühendustele on 335,0 tuhat
krooni.

Jõgeva linnas on alates 2000.
aastast määratletud kriteeriumid,
mille järgi toimub vahendite eral-
dus.

On määratletud eelisarendatavad
spordialad, milledeks sisealadest
on korvpall, maadlus, judo ja saali-

hoki ning välialadest kergejõustik
ja jalgpall.

Prioriteediks on noortesport,
kus vahendite jaotumisel arvesta-
takse korralike ja stabiilsete tin-
gimuste olemasolu ala harrasta-
misel, treenerite olemasolu, alaga
tegelejate arvu,  tulemusi ja klubi
aktiivsust linna spordielu korralda-
misel.

Ürituste rahastamisel arvesta-
takse lahti kirjutatud eelarvet, kus
on näidatud ka kaasfinantseerijad
ning toimuma peab see Jõgeva lin-
nas.

Saaliüüride soodustus on noor-
tega tegelevatele klubidele ja SK
Tähe saalihoki meeskonnale.

Finantseeritakse ka Jõgeva linna
noorte osalemist maakonna meist-

rivõistlustel.
Lisaks eraldused tegevustoetu-

seks täiskasvanute spordile, linna
esindamisele, autasustamisele aas-
ta kokkuvõtete tegemiseks ja reser-
vile, ettenägematuteks kulutusteks
ja projektide kaasfinantseerimi-
seks.

Spordieelarve jaotumine toimub
taotlusi esitanud esindajate üld-
koosolekul, mis käesoleval aastal
toimus 18. märtsil spordikeskuses
Virtus.

Edukat spordiaasta jätku ja kau-
nist kevadet.

      TOOMAS KLAARMAN,
Jõgeva spordikeskuse Virtus

 juhataja

Aasta töös

Linnalehe jaanuarikuu numbris avaldasime valmiva säästumarketi joonise.
Nüüd on ta reaalselt valmis. Kuidagi märkamatult. Tublid need Paide
ehitusmehed.

Tahaks loota, et Estakaadi tänava pilkupüüdev sara muudab sama kiiresti
oma välimust kui valminud säästumarket. Priit Lauril ja L-Kompaniil on
kavas siia rajada valgustite hulgiladu-kauplus. Hoonealust pinda tuleb
rohkem kui 700 m2. Linn saab veel ühe objekti, mis aitab tal kujuneda
tõmbekeskuseks. Eelmisel aastal tegid ASi Kurista Mets mehed sama
töö ära teisel pool teed. Korrastati raudteeäär, kus toimub Imavere
saeveskile saabuvate palkide ümberlaadimine. Hulgilao-kaupluse
valmimine annab Estakaadi tänavale hoopis teise ilme.

Kesk-Eesti Ärikeskus kerkib hooga. Samas tänavas on ju Paide mehed
märgi maha pannud. Ega siis kohalikud kehvemad saa olla. 10. ja 11. mail,
kui Virtuses avatakse taas Kesk-Eesti mess, on Jõgeval loodetavasti palju
külalisi. Igatahes soomlased ja rootslased on lubanud tulla ja registreerunud
on juba suur hulk firmasid. Usun, et Aivar Kokk, kes on ehitaja ja kes on
ka Kesk-Eesti messi korraldaja, tahab, et messi aegu oleks objekt peaaegu
valmis.

Aastaring on olnud puhastusseadmetel sissetöötamise aeg. See on möö-
dunud oluliste viperusteta. Võib konstateerida, et poole aastaga saadi ko-
gu puhastusseadmete režiimi reguleerimine niikaugele, et kogu puhastatav
vesi vastab Eestis kehtestatud nõuetele. Kui puhastuseadmed olid
arvestatud ööpäevas 2200 m3 puhastamiseks, siis viimase nelja kuu
keskmine on olnud 2800 m3, sellest toodavad elanikud 800 m3. 2000 m3

on vanajumala and. On, millest mõelda, eriti 17 linna projekti rakendamise
käigus.

Virtus ja olümpiamõtted
Linnapea kabineti seinal ri-

pub dokument, millist pole mit-
te ühelgi teisel Eesti omavalit-
susel: sellel on koos linna vapi-
ga kujutatud embleem “Eesti
Spordi Toetaja” ja “Sini-must-
valge kõrgemale!”.

Nende kahe kommertsembleemi
kasutamise õiguse omandas Jõgeva
linn möödunud aasta 26. märtsil
Eesti Olümpiakomiteega sõlmitud
koostöölepingu alusel. Jõgeva linn
liitus olümpismi kui mõtteviisi
arengu ning praeguste tippsport-
laste ja tulevikulootuste etteval-
mistamise stimuleerimiseks EOK
toetusprogrammiga ning moodus-
tas Eesti Rahvuskultuuri Fondi
juurde saja tuhande kroonise sisse-
maksega Jõgeva linna nimelise ala-
fondi.

Nimetatud alafondi moodusta-
miseks sõlmis linnavalitsus lepingu
ka sihtasutusega Eesti Rahvuskul-
tuuri Fond. Selle järgi kohustub
sihtasutus linna poolt annetatud
summat säilitama fondi põhikapi-
talina ning eraldama sellelt saada-
vast tulust 25% põhikapitali suu-
rendamiseks, 25% väljamakseteks
EOK fondist ja 50% väljamak-
seteks Jõgeva linna fondist. Linna
fondist toetuste ja stipendiumide
saajad määrab kindlaks sihtasutuse
nõukogu linna fondi halduskogu
poolt tehtud ettepanekute alusel.

Olen kindel, et need sammud on
investeering linna spordi tulevikku.
Embleemid “Eesti Spordi Toe-
taja” ja “Sini-must-valge kõr-
gemale!” on üleval aga ka spor-
dikeskuses Virtus, mis on saa-
nud üheks Sylvesteri võrkpalli-
meeskonna treeningu- ja võist-
lusmängude pidamise paigaks.
Täna võime õnnitleda Sylvesteri
võrkpallimeeskonda. Nende
kaela riputati äsja Eesti meist-
rivõistluste pronksmedalid.

Kuldmedalid läksid Pärnusse ja

hõbedad Tartusse. Pronksmedalite
kõrval on rõõmustav meile seegi,
et maakonna võrkpallimängu maas-
tikul on tänavu esimesi võrseid
ajamas linna noorte võrkpall. Äsja
lõppenud maakondlikel meistri-
võistlustel saavutasid C-klassi tüd-
rukud II koha ja B-klassi tüdrukud
IV koha.

Eelmisel aastal ei olnud Jõgevalt
ühtegi võistkonda. Noorte võrkpall
oli olematu. Tänu Sylvesteri mees-
tele on käivitunud kolmeaastane
programm ja esimesed tulemused
käes. Õnnitleme gümnaasiumi õpe-
tajat Tiiu Õunapit, kelle juhenda-
misel on tüdrukud mängima haka-
nud.

A-klassis on Jõgeval nii poisid
kui tüdrukud võistlusse minemas.

See on seotud olümpiaette-
valmistusprogrammiga: Eesti võrk-
pallijuhid on seadnud endale nimelt
eesmärgiks viia meie võrkpall
olümpiatasandile, nii et võrkpalli
kandepinda laiendades toetame
üksiti olümpismiideed.

Jaanuarikuu keskel jõudis
Jõgevale Euroopa Sumo Föde-
ratsiooni peadirektori Stephen
Gaddi allkirjastatud dokument,
mis andis teada, et käesoleva
aasta Euroopa meistrid selgita-
takse Sumos 28.-29. septembril
Moskvas, maailmameistri-
võistlused toimusid aga 1. det-
sembril Varssavis. Nimetatud
tiitlivõistluste eel on reastatud
iga kuu üks reitinguturniir.

Näiteks juulis on see Ungaris,
mais Norras … Selles reas oli tä-
navu esmakordselt ka Jõgeval 16.
märtsil toimunud Estonian Virtus
Cup. Nii et eelmise aasta esimene
turniir osutus organisaatoritele jõu-
kohaseks ja spordikeskus Virtus
meeldivaks võistluspaigaks. Jaa-
panlaste delegatsioon andis eelmise
aasta turniirile kõrge hinnangu,
samuti tänavusele. Seda tõendab ka
Rahvusvahelise Sumo Föderat-
siooni sekretäri Hidetoshi Tanaka
vastavasisuline telegramm, mis
saabus organisaatoritele. Seekord
olid meeste kõrval tatamil ka nais-
atleedid (jaapanlased kutsuvad se-
da ise shinsumo e uus sumo). Tead-
miseks lehelugejatele, et 1998. aas-
ta Nagano taliolümpiamängude ajal
toimunud ROKi kongressil võeti
sumo ROKi poolt tunnustatud
spordialade perre.

Kahju, et Jõgevalt võrsunud
Aap Uspenski, kes on kahtlemata
maailma keskkaalu sumoeliidi tip-
pu püsima jäänud tänaseni, see-
kord pealtvaatajate hulka jäi. Selg
vajas ravimist. Aap on maailma
meistrivõistlustelt koju toonud
kaks hõbe- ja kaks pronksmedalit.

Turniir näitas kätte, et jaapani

maadlus sumo, mis sünnimaal on
olnud populaarne ja prestiižikas
üle 2000 aasta, on omaks võetud
ka meie vägevate poolt.

Elevust ja meelelahutust pakkus
Kurgjalt saabunud ansambel Lin-
nutajad. Need nõtked noorikud
oma torupillide ja kaunite häältega
sidusid pealtvaatajaid ja võistlejaid.

Eelmisel aastal kirjutasin
esimesel koolipäeval, et kasva-
des ja arenedes hakkame me
juurdlema paljude asjade, mõis-
tete, nähtuste üle. Kindlasti
selliste hulka kuuluvad tead-
mised, oskused, soovid. Nimeta-
tud kolme sünteesist kasvab
välja meie olemise selgroog, s.o
harjumused.

Küllap sukelduti taas olümpia-
mängude kõrghetkedesse, kui nähti
teleekraanil olümpiaraamatu esit-
lust. Esitleti raamatut sellest kau-
nist, ülevast, dramaatilisest vaate-
mängust. See tundub justkui nii
kauge ja samas nii lähedane. Olüm-
piapäevil jõudsid Vooremaa veer-
gudel pidada korraliku sõnasõja
kuldsuled Kõrgessaar ja Ojassalu.
Pole midagi imestada, eks olüm-
pismi ideestik puudutab meid ro-
hujuure tasandil ja igaüks reageerib
sellele, kuidas oskab ja jaksab. Sama
näiva rahulikkusega, kui Andrus
Veerpalu olümpial tõuse võttis ja
kuldse finiši poole rühkis, kirjutas
ta nüüd autogramme. Kirjutas ja
kirjutas. Üllatav on raamatu il-
mumise kiirus. Tuleb välja, et kõik
on võimalik. Küllap aga mõtes-
tamine võtab veel aega. Tali-
olümpiast juba raamatki valmis,
kuid uuteks olümpiamängudeks
käib ettevalmistus täie hooga.
Hiljaaegu tegi Eesti Vabariigi
valitsus teatavaks need nimed, kes
saavad olümpia ettevalmistus-
tsükliks Ateena olümpiamängude
eel stipendiumi 5000 krooni kuus.
Teiste seas ka Indrek Pertelson,
Aleksei ja Dmitri Budõlin. Kõik
kolm on judomaadlejad ja endale
juba nime teinud. Kõik kolm olid
30. märtsil Virtuses ja lõid kaasa
30. Eesti meistrivõistlustel.

Käesoleva aasta meistrivõist-
luste medalid jagati Jõgeval ja
veel rohkemgi, see võistlus oli
üheks tähiseks olümpia etteval-
mistusteel. Oli selline eksam
Jõgevale ja spordihoonele Vir-
tus üllatus? Ütlen, et ei. Kas me
olime aga ise valmis seda mõist-
ma ja kaunist võimalust kasu-
tama, et oma silmaga näha 2000.
aasta olümpiamängude pronks-
medalimehi Indrek Pertelsoni
ja Aleksei Budõlinit maadlemas
oma kodulinnas. Peab kurbusega
nentima, et mind üllatas noorte
eemalejäämine! Aga põhjust tulla

oli kuhjaga. Peale kõige muu pälvis
Jõgeva Ühisgümnaasiumi 12. klassi
õpilane Margus Kallo hõbemedali.
Indrek Pertelson oli kahtlemata
kõige nauditavam nii matšiks
valmistudes kui ka võisteldes ja
võites. Tähelepanuväärne oli tema
sügavas lugupidamine vastase
vastu pärast võitu. Indrek oli meie
hulgas eelmisel aastal 20. augustil
ja kõrvaldas katte Hea Linna Vai-
mult. Olen kindel, et Hea Linna
Vaim toetab teda olümpiaks ette-
valmistusel ja olümpialgi. Ees-
timaal tegutseb hetkel 23 judoklubi
ja seda kaasahaaravat spordiala
harrastab enam kui 3000 inimest.
Jõgeval viibis esmakordselt Judo-
liidu presidenti Tõnu Lume, kes
meil ehk silme ees Georg Lurichi
osatäitjana samanimelisest filmist.
XXX meistrivõistlused näitasid
kätte, et Tõnu Lumel on õnnestu-
nud koos Andrus Lutsari, Riho
Rannikmaa, Avo Põhjala ja teistega
arendada judo Eesti üheks eduka-
maks spordialaks. Loodan, et võist-
lusi jälginud lastele ja mehehakatis-
tele viirastus teeots, mida pidi tuleb
hakata astuma.

Mõte — tegu — harjumus —
iseloom — saatus, sellest sõna-
de pingereast selgub lihtne tõ-
demus, mis paraku tihti väga
raskelt selgineb. Kõige raskem
on ennast muuta. Lihtsam on
muutusi oodata teistelt.

Needki võistlused näitasid kätte,
et Virtuse majutuse laiendamisse
kavandatud investeeringud on õige-
aegsed. See leidis kinnitust kõne-
lustes Indrek Pertelsoni ja vendade
Budõlinitega. Igatahes hosteltüüpi
ööbimispaiga valmimisel lubasid
esimese treeninglaagri Jõgeval pi-
dada judo maadlejad.

Samal teemal oli mõttevahetus
hiljaaegu Jõgevat külastanud Eesti
Olümpiakomitee asepresidendi Jü-
ri Tammega. Usun, et lähiajal ka-
vandatud Eesti Olümpiakomitee
väljasõiduistungil Jõgeval saab
kinnitust mõte, et spordikompleks
Virtus on pidanud vastu eksamile
olla olümpiaks valmistumise
kindlaks baasiks.

ANTS PAJU

Avastage ja
usaldage Jõgevat
Pole kusagilt lugenud retoorilist
küsimust, milleks meile Kesk-
Eesti mess? Pigem vastupidi.
Kahel viimasel aastal on mõtte-
vahetus kujunenud omamoodi
ajurünnakuks, kus peaküsimus
on — kuidas? 10.-11. mail
toimub taas Kesk-Eesti mess.
Ole valmis!
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